
Rada Gminy Bralin 
Radni-Sesja 

Protokół nr 17 

XVII Sesja w dniu 26 marca 2025  

Obrady rozpoczęto 26 marca 2025 o godz. 15:30, a zakończono o godz. 17:03 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Michael Böhm 

2. Mateusz Boryczka 

3. Kinga Cieślak 

4. Anna Czajka 

5. Piotr Dwernicki 

6. Marian Kaboth 

7. Małgorzata Klofta 

8. Błażej Lemanik 

9. Roman Lemanik 

10. Marek Markiewicz 

11. Monika Müller 

12. Paweł Narękiewicz 

13. Paulina Pastusiak 

14. Karol Poprawa 

15. Beata Standziak 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady otworzył XVII sesję Rady Gminy Bralin, witając radnych oraz gości, 

w tym Wójta Karola Wanzka, Zastępcę Wójta Magdę Iwan, Sekretarz Ewelinę Pieles, 

Skarbnik Grażynę Mosch oraz Radnego Powiatowego Karola Hibnera. Stwierdzono obecność 

13 radnych, co stanowi kworum. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie dwóch dodatkowych punktów do porządku obrad 

dotyczących opinii Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na Ławnika oraz 

przeprowadzenia głosowania na Ławnika. Rada jednogłośnie przyjęła zmiany w porządku 

obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
wprowadzonych zmian do porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

Głosowano w sprawie: 
Uchwalenie porządku obrad ze zmianami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Rada przyjęła protokół nr 16 z dnia 26 lutego 2025 roku bez uwag, głosami 13 za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności, odpowiadając na pytania radnych dotyczące 

budowy sieci światłowodowej oraz spotkania z Wojewodą w sprawie realizacji ustawy o 

ochronie ludności. Wójt podkreślił znaczenie inwestycji w infrastrukturę cyfrową oraz 

oczekiwane szkolenia dla włodarzy gmin. 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy nt. działalności w okresie 

międzysesyjnym. 



Przewodniczący Rady przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym, w tym 

uczestnictwo w zebraniach i wydarzeniach lokalnych. 

 

6. Sprawozdanie z prac Komisji Rady. 

Przedstawiciele Komisji Oświaty oraz Komisji Rolnictwa zreferowali swoje działania, w tym 

wizytację szkoły oraz rozpatrzenie wniosków o przejęcie dróg. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały, który został przyjęty głosami 12 za, 0 przeciw, 1 

nieważny. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Monika Müller, Paweł Narękiewicz, 

Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Markiewicz 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

Uchwała nr XVII/83/2025 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-

2039. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany WPF na lata 2025-2039, głosami 13 za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2039..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 



Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

Uchwała nr XVII/84/2025 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

Pani Krzak przedstawiła zmiany dotyczące częstotliwości odbioru papieru. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie, głosami 13 za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

Uchwała nr XVII/85/2025 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ na 

terenie Gminy Bralin oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystania udzielonej dotacji. 

Pani Magdalena Iwan omówiła projekt uchwały, który również został przyjęty jednogłośnie, 

głosami 13 za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji publicznych 

prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ na terenie Gminy 

Bralin oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania 

udzielonej dotacji..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 



Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

Uchwała nr XVII/86/2025 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Bralin. 

Pani Sekretarz Ewelina Pieles przedstawiła projekt uchwały, który został przyjęty głosami 13 

za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Bralin..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

Uchwała nr XVII/87/2025 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników 

do sądów powszechnych. 
 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, głosami 13 za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 



Uchwała nr XVII/88/2025 
 

13. Przedstawienie opinii Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławnika do Sądu 

Rejonowego w Kępnie, do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 

Przewodnicząca Zespołu przedstawiła opinię o kandydacie na Ławnika, Pani Małgorzacie 

Urszuli Wanzek, która spełnia wymogi ustawowe. 

 

14. Przeprowadzenie głosowania na ławnika: 

 

Rada wybrała Komisję Skrutacyjną i przeprowadziła głosowanie na Ławnika. Pani 

Małgorzata Urszula Wanzek uzyskała 13 głosów za. 

 

a) wybór komisji skrutacyjnej 

 

Głosowano w sprawie: 
wybór komisji skrótacyjnej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

b) przeprowadzenie głosowania 

 

c) odczytanie protokołu Komisji skrutacyjnej 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję w latach 2024-2027. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, głosami 13 za. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję w latach 2024-2027..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 



Uchwała nr XVII/89/2025 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej w Bralinie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, głosami 13 za. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej w Bralinie..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michael Böhm, Mateusz Boryczka, Kinga Cieślak, Piotr Dwernicki, Marian Kaboth, 

Małgorzata Klofta, Błażej Lemanik, Roman Lemanik, Marek Markiewicz, Monika Müller, 

Paweł Narękiewicz, Paulina Pastusiak, Beata Standziak 

NIEOBECNI (2) 

Anna Czajka, Karol Poprawa 

 

Uchwała nr XVII/90/2025 
 

17. Sprawozdanie z realizacji "Rocznego Programu Współpracy Gminy Bralin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 

rok" 

Zastępca Wójta Pani Magdalena Iwan przedstawiła sprawozdanie z realizacji programu, które 

nie spotkało się z uwagami radnych. 

 

18. Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 rok. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie Pani Justyna przedstawiła 

sprawozdanie, na które radni nie mieli pytań. 

 

19. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie za 

2024 rok oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na rok 2025. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie Pani Justyna przedstawiła 

sprawozdanie, na które radni nie mieli pytań. 

 

20. Informacje nt. interpelacji i zapytań radnych. 

Nie zgłoszono interpelacji ani zapytań. 

 

21. Wolne głosy i informacje. 

 

Radny Michael Bohm poruszył temat przejścia dla pieszych, a Wójt zadeklarował dalsze 

konsultacje w tej sprawie. Radny Powiatowy Karol Hibner odniósł się do sytuacji w szpitalu i 

kondycji finansowej powiatu. 



 

22. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem się tematów na sesji Przewodniczący zamknął obrady, dziękując 

wszystkim za udział. 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Bralin 

  

 

Przygotował(a): Magdalena Zając 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


